
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 23 czerwca 2022 r. 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

• 12 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

• Pracownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej – Monika Piechna 

Radni nieobecni: Batóg Marian, Krycki Adam, Olech Marcin 

Radni spóźnieni: Badowski Krzysztof, Cech Roman 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 
3. Omówienie spraw bieżących. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1-2 

 Posiedzenie wspólne wszystkich komisji o godzinie 11:12 otworzył Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Witold Leśniewski, który przywitał pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy. 

Następnie przystąpił do omawiania projektów uchwał. 

1) Projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Dębnica Kaszubska za 

2021 rok. 

Z uwagi na potrzebę przeprowadzenia debaty nad raportem o stanie gminy Dębnica Kaszubska 

projekt uchwały nie został poddany opiniowaniu. 

2) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta 

Gminy Dębnica Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2021 rok. 

O godzinie 11:17 na posiedzenie dołączył radny Krzysztof Badowski. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3  1 

Rewizyjna   2 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 1  1 



3) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy 

w 2021 roku. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna   2 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 1  1 

4) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Słupsk – Ustka na lata 2022 – 2030”. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że uchwała w sprawie przyjęcia strategii jest 

konsekwencją przystąpienia do Miejskiego Obszaru Funkcjonowania. Projekt był opiniowany przez 

Zarząd Województwa Pomorskiego. W ramach MOF możliwe są prace nad Zintegrowanymi 

Inwestycjami Terytorialnymi. W ramach inwestycji planowana jest modernizacja 8 budynków 

należących do gminy, kompleksowe modernizacje budynku wielorodzinnego w Kotowie, wymiana 

źródeł niskoemisyjnych w budynkach Ochotniczych Straży Pożarnych, remizo-świetlic i świetlic, 

a także zapewnienie równego dostępna do systemu zdrowia tj. modernizacje/remonty ośrodków 

zdrowia i budynku rehabilitacji, aby móc świadczyć usługi w ramach NFZ. Wzmocnienie infrastruktury 

zielonej przy cieku Warblewskim przy ul. Fabrycznej. Kolejne zadanie zapobieganie skutkom katastrof 

i klęsk żywiołowych – zakup wozu bojowego, a także magazynowanie wody w istniejących 

zbiornikach. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  1 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 2   

5) Projekt uchwały w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym w miejscowości Leśna Polana. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że wszystkie drogi stanowią własność 

prywatną i stosowne zgody są zgromadzone przez urząd gminy. 



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  1 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 2   

6) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy Dębnica 

Kaszubska prawa własności nieruchomości – działki nr 161/2, obręb Dobra. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że w 2009 roku był przyjęty plan miejscowy na 

obszar miejscowości Dobra. Na terenie działki prywatnej została wyznaczona droga. Obecna 

właścicielka zwróciła się do gminy w celu nabycia nieruchomości i realizacji zapisów m.p.z.p. – 

budowy drogi publicznej. Cena zaproponowana przez właścicielkę wynosiła 130 tys. zł. 

Wynegocjowana cena wynosi 72 430 zł. Obowiązkiem gminy jest wykup działki i realizacja założeń 

planu miejscowego, zgodnie z przepisami prawa. Urbaniści są zobowiązani do zapewnienia 

komunikacji przy sporządzaniu planu. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna   2 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 2   

7) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej 

w ewidencji gruntów nr 38, położonej w obrębie ewidencyjnym Dobieszewo, Gmina Dębnica 

Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że jest to działka ujęta w ewidencji gruntów 

oznaczona jako ujęcie wody. Zakład Gospodarki Komunalnej nie będzie korzystał z tej działki. 

Wystawiona zostanie do przetargu nieograniczonego, jest zabudowana budynkiem. Nowy właściciel 

dostanie informację, że będzie musiał posiadać służebność od nowego właściciela. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna   2 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 2   



8) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych, położonych w obrębie ewidencyjnym Niepoględzie, Gmina Dębnica 

Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że do urzędu wpłynęły 2 wnioski o wykup 

nieruchomości ogródkowych. Gmina jest właścicielem trzech działek ogrodowych w Niepoględziu. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna   2 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 2   

9) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica 

Kaszubska na dofinansowanie inwestycji służących ochronie środowiska poprzez budowę 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska w roku budżetowym 

2022. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że projekt uchwały był omawiany z radnymi 

przed wysłaniem do zaopiniowania przez Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi, a także Urząd 

Ochrony Konkurencji i Konsumentów. Po wniosku radnego i akceptacji propozycji przez pozostałych 

radnych zmieniono wysokość dofinansowań z 5000 zł na 6000 zł dla budynków jednorodzinnych 

i z 7000 zł do 8500 zł dla zabudowy wielorodzinnej. Żadne uwagi nie zostały wniesione do projektu 

uchwały, a sam projekt uzyskał pozytywną opinię. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna   2 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 2   

10) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XL/333/2018 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 

27 czerwca 2018 r. w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy – Karta 

Nauczyciela, zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Dębnica 

Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że wymóg ustawy zobowiązał rady gminy do 

podjęcia uchwały określającej pensum pedagogów specjalnych. Projekt uchwały określający wymiar 



22 godzin został zaopiniowany przez trzy związki. Na chwilę obecną nie ma takiego stanowiska, 

jednakże należy podjąć uchwałę. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna   2 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 2   

11) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/228/2021 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 27 maja 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że dwie uchwały wiążą się ze sobą. Pierwsza 

uchwała dotyczy pomocy na drogę do Motarzyna, druga pomocy na drogę do Podwliczyna. 

W związku z otwarciem ofert i wzrostem kosztów, należy zwiększyć wysokość pomocy dla powiatu. 

Droga w Podwilczynie nie będzie realizowana w tym roku. Związek powiatowo-gminny uzyskał 

promesę na tę drogę, będzie realizowana w przyszłym roku i środki na ten cel będą zabezpieczone. 

Zostanie wyremontowana główna droga w Niepoględziu, wraz z budową chodników, a także droga 

w Motarzynie od zjazdu z drogi wojewódzkiej do końca granicy powiatu. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna   2 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 2   

12) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVII/261/2021 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 26 października 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że projekt uchwały łączy się z poprzednią. 

Środki z remontu drogi Podwilczyn zostaną przesunięte na remont drogi w Niepoględziu 

i w Motarzynie. 



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna brak opinii 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 2   

Podczas opiniowania nieobecny był rady Krzysztof Badowski członek Komisji Spraw Społecznych. 

13) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dębnica Kaszubska – dla fragmentu 

obszaru w obrębie Budowo w gminie Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że projekt uchwały był rozważany kilka lat 

temu, jednakże nie uzyskał pozytywnej opinii Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, gdyż 

zostałyby zajęte grunty rolne wysokiej klasy. Teraz zmiana studium zawiera grunty poza tymi, na 

które nie było zgody. Urząd chciał poczekać ze zmianą studium, jednak wpłynął projekt ochrony dla 

Parku Krajobrazowego „Dolina Słupi”, który bardzo mocno ogranicza rozwój fotowoltaiki na terenie 

gminy. Zapisy planu ingerują także we władztwo urbanistyczne, np. nie będzie można dzielić działek 

rekreacyjnych na mniejsze niż 1500 m, działki budowlane na 2000 m, itp. Plan ten nie został 

przekazany Radzie Gminy do zaopiniowania, jednakże radni powinni na ten temat się wypowiedzieć 

i przekazać uwagi do urzędu. Być może będzie potrzeba zaplanowania spotkania z przedstawicielami 

Parku Krajobrazowego.  

O godzinie 11:53 na posiedzenie dołączył radny Roman Cech. 

Ustalono organizację spotkania z przedstawicielami Parku Krajobrazowego „Dolina Słupi” na 

30.06.2022 r. na godz. 10:00. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna   3 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 2  1 

14) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla obszaru obejmującego dz. oznaczone nr od 372 do 383 w obrębie Krzynia gmina Dębnica 

Kaszubska. 



Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że projekt planu był konsultowany 

z mieszkańcami, społeczeństwo miało swój udział. Z uwagi na położenie działek na terenie Parku 

Krajobrazowego „Dolina Słupi” należy sporządził plan miejscowy, aby móc sprzedać działki.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

Podczas opiniowania nieobecny był rady Mateusz Kołacki członek Komisji Spraw Społecznych. 

15) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że projekt uchwały zawiera zmiany poparte 

wpływem środków pieniężnych na konto, ewentualnie takie, które są poparte dokumentami 

potwierdzającymi ich otrzymanie. Zostało przytoczone uzasadnienie do projektu uchwały. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3  1 

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

16) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 

na lata 2022-2035. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że projekt uchwały jest odzwierciedleniem 

zmian dokonanych w budżecie. 

Rady Roman Cech poinformował, że stadion w Dębnicy Kaszubskiej jest po kontroli zorganizowanej 

przez Pomorski Zawiązek Piłki Nożnej i są uwagi co do stanu technicznego. Należy je usunąć, aby móc 

dopuścić klub do rozgrywek. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że są plany zamontowania monitoringu na 

stadionie, a także wzmożonych patroli policji. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zaproponował przeniesienie dyskusji do 

kolejnego punktu i zaopiniowania projektu uchwały. 



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3  1 

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

Ad. 3 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zaproponował zmianę regulaminu 

przyznawania nagród za osiągnięcia artystyczne i umożliwienie przyznawania nagród również 

osobom wyróżniającym się w sporcie. Chciałby móc przyznać nagrodę już w tym roku w dniu 

3 września, podczas spartakiady. 

Zobowiązano się o rozeznaniu możliwości przygotowania projektu uchwały o przyznawaniu nagrody 

za działalność sportową i wolontariat. 

Podczas omawiania spraw bieżących poruszono kwestie rozpoczęcia rozgrywek klubu sportowego, 

który nie ubiegał się o dofinansowanie działalności przez gminę. W takim wypadku od przyszłego 

roku konkurs na realizację zadań będzie ogłaszany dwa razy do roku, tak aby zainteresowani mogli 

realizować zaplanowane przedsięwzięcia. Poruszono także potrzebę wykonania remontu ul. Lipowej, 

ul. Kamiennej oraz ul. Kowalskiej wraz z remontem/budową chodników. W budżecie zaplanowano 

remont ul. Malinowej i ul. Piaskowej. Pytano o możliwości ubiegania się o dofinansowanie do 

lokalnych dróg prowadzących do byłego kółka rolniczego/spółdzielni. Proszono o doszczegółowienie 

odpowiedzi dotyczącej działki w obrębie Krzywań. Sołtys sołectwa Brzeziniec-Borzęcinko zgłosił, że 

prace przy blokach w miejscowości Borzęcino wykraczają poza środki zaplanowane przez sołectwo. 

Pytano również o zakup laptopów dla dzieci z rodzin popegeerowskich. Złożone oferty znacznie 

przekraczały środki zaplanowane na ten cel, wobec tego należy powtórzyć przetarg. Zbyt wysokie 

ceny sprawiają, że trudno będzie o szybką realizację zadania. W przypadku kolejnego  przetargu 

trzeba będzie obniżyć parametry. W przypadku gmin, które mają mniejszą ilość do zakupu laptopów 

łatwiej jest o realizację zadania. Pytano, kiedy ruszy inwestycja polegająca na budowie wodociągu w 

miejscowości Krzywań. Jest sponsor, który chciałby kupić plac zabaw dla dzieci, a nie ma możliwości 

jego realizacji. W tym wypadku wszystko uzależnione jest od ofert składanych w przetargu. Po 

burzach, które przeszły przez Dębnice Kaszubską kilka lamp w różnych miejscach miejscowości. 

O godzinie 13:06 radny Bartłomiej Tutak opuścił posiedzenie wspólne wszystkich komisji Rady 

Gminy. 

Przekazano informację, że zamiarem jest utworzenie kont dla każdego z mieszkańców, tak aby każdy 

miał indywidualne konto, na które wpłacane są wszelkie należności. Prowadzone są już rozmowy 

z bankami nad możliwościami wprowadzenia takiego rozwiązania. 



Ad. 4 

O godzinie 13:26 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zamknął posiedzenie 

wspólne wszystkich komisji. 

 

 

 

Protokołowała: 

Emilia Konopka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obrady prowadził:  

Witold Leśniewski 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 


